
Protokół nr XVIII/2016 
z sesji Rady Gminy w Krzemieniewie 

z dnia 10 października 2016 r. 
 

 

 

Sesja Rady Gminy w Krzemieniewie odbyła się 10 października 2016 r. o godz. 1430 w 

sali Gminnego Centrum Kultury w Krzemieniewie. 

Otwarcia obrad dokonał przewodniczący Rady Piotr Sikorski, który powitał obecnych radnych 

a w imieniu Rady zaproszonych gości oraz sołtysów .  Listy obecności stanowią załączniki nr 

1, 2 i 3  do protokółu. 

Przewodniczący - na podstawie listy obecności - stwierdził, że w obradach bierze udział 14 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.  

Następnie zaproponował, aby nanieść poprawkę do przesłanego kolegom radnym porządku 

obrad i wprowadzić punkt dotyczący podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Miasta i Gminy Rydzyna. 

 

 Zaproponował następujący porządek obrad: 

 
1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniej Sesji. 

3. Sprawozdanie wójta z działalności w okresie między sesjami. 

4. Pytania, wnioski, interpelacje radnych. 

1. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy Krzemieniewo w roku szkolnym 

2015/2016. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta i Gminy Rydzyna. 

(druk nr 118) 

3. Podjęcie uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości. ( druk nr 119) 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości. ( druk nr 120) 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień z podatku od środków transportowych. ( druk nr 

121) 

6. Podjęcie uchwały  w sprawie dokonania zmiany w budżecie gminy Krzemieniewo na  

2016 r. ( druk 122) 

7. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmiany w Wieloletniej prognozie Finansowej na 

lata 2016-2024. ( druk  123). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Krzemieniewo z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami w rozumieniu ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2017 . (druk nr 124). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających Rady Sołeckiej  

Sołectwa Kociugi. (druk nr. 125) 



10. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających Sołtysa i Rady 

Sołeckiej Sołectwa Hersztupowo.. (druk nr 126) 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy Krzemieniewo. (druk nr 127) 

12. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o złożonych oświadczeniach majątkowych za 

2015 r.  

13.   Odpowiedzi na pytania, wnioski i interpelacje. 

  14. Wolne głosy. 

  15.  Zakończenie. 

 

Następnie zwrócił się z pytaniem, czy ktoś spośród radnych chciałby wystąpić z wnioskiem o 

wprowadzenie poprawek do w wyżej wymienionego porządku obrad. 

Radni nie zgłosili uwag do zaproponowanego porządku , wobec czego przystąpiono do jego 

realizacji. 

 

Ad p.2. 

 

Przewodniczący zapytał radnych o uwagi do projektu protokółu z poprzedniej sesji. 

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodniczący zarządził głosowanie nad przyjęciem protokółu z XVII sesji.  

Za przyjęciem protokółu głosowało 14 obecnych radnych. Protokół został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad p.3. 

Przewodniczący obrad poprosił pana Wójta o złożenie informacji z okresu od ostatniej sesji, 

tj. od 07 września br. 

Wójt poinformował, że ogłoszony został przetarg na oczyszczalnię ścieków, który trwa 40 

dni, a rozstrzygnięty zostanie 20 października br. Odpowiadamy na wiele pytań do 

ogłoszonego przetargu,  zadawanych przez przedsiębiorców. 

- następnie ogłosimy kolejne dwa przetargi na sieć kanalizacyjną Lubonia – Drobnin, oraz 

Garzyn - Górzno. Od wyników tych dwóch przetargów zależało będzie, kiedy ogłosimy 

przetarg na kanalizację w Krzemieniewie, która jest bardzo kosztowna. 

- kontynuowane są prace związane z wodociągowaniem miejscowości Oporówko, ogłoszono 

przetarg, który rozstrzygnięty zostanie 17 października br. poza przetargiem kontynuowane 

są  sprawy uzbrojenia studni i prace energetyczne, które realizowane są przez MZWiKW we 

Wschowie. Zadanie to chcielibyśmy zakończyć do 15 grudnia 2016 r. 

- na terenie gminy, Powiat realizuje dwa zadania, a mianowicie chodnik w Górznie i w 

Krzemieniewie. 

- w Sali kolumnowej w Pawłowicach odbyła się sesja Rady Powiatu, na której został 

wyróżniony chór „Krzemień” działający przy GCK w Krzemieniewie. 



- podpisano akt notarialny z Firmą Debon, na zakup pozostałych działek w strefie 

przemysłowej we wsi Krzemieniewo, 

- realizujemy dwa zadania dofinansowane ze środków unijnych, tj. przedszkole w Garzynie – 

program „Wesołe przedszkole”, w Krzemieniewie – „Utworzenie nowych miejsc w 

przedszkolu”. 

- gmina podpisała umowę ze Starostwem Powiatowym na realizację drogi Garzyn – Górzno. 

 

Ad.p.4 

W kolejnym punkcie obrad przewodniczący Rady zaprosił radnych do zgłaszania interpelacji, 

wniosków i zadawania pytań. 

Radny Leszek Kruk – prosił, o interwencję w sprawie nieterminowego dostarczania przesyłek 

pocztowych przez listonoszy Poczty Polskiej. 

Radny Piotr Majchrzak – poruszył sprawę podwyżek cen wody, zapytał czy mocno odczują ją 

mieszkańcy gminy. 

Przewodniczący  Piotr Sikorski - zgłosił potrzebę czyszczenia rowu w miejscowości 

Krzemieniewo  

 

Ad p.5. 

Informację o stanie realizacji zadań oświatowych gminy Krzemieniewo w roku szkolnym 

2015-2016 przedstawił pan Wójt. ( informacja stanowi zał. nr 4 do niniejszego protokołu). 

Przewodnicząca Komisji Infrastruktury pani Małgorzata Tarnowska, podziękowała 

Dyrektorom Zespołów Szkół za bardzo dobre przygotowanie obiektów szkolnych do 

rozpoczęcia nowego roku szkolnego. Komisja Infrastruktury na jednym ze swoich posiedzeń 

przeprowadziła lustrację wszystkich szkół i bardzo wysoko oceniła obiekty szkolne na terenie 

naszej gminy. 

Dyrektor Zespołu Szkół w Pawłowicach pani Mirosława Graf w imieniu swoich kolegów 

podziękowała Radnym oraz Wójtowi za bardzo dobrą współpracę, która przekłada się na 

dobre wyposażenie obiektów szkolnych. 

 

Ad.p.6. 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Miasta i Gminy Rydzyna 

przedstawił pan Wójt. 

Poinformował radnych, że pomocy udziela się w formie dotacji celowej w kwocie 4,000,- zł 

na zadanie inwestycyjne pod nazwą „Rozbudowa Harcerskiego Centrum Edukacji 

Ekologicznej i Żeglarstwa nad zalewem położonym w Dąbczu”. Ze Stanicy Harcerskiej 

korzystać będą harcerze z naszej gminy. 



Ponieważ Radni nie zgłaszali uwag do zaproponowanej uchwały, Przewodniczący 

przeprowadził głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Uchwała 

została przyjęta jednomyślnie i stanowi zał. nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. p. 7. 

 Przewodniczący Rady kontynuując obrady poprosił panią Skarbnik o przedstawienie projektu 

uchwały w sprawie stawek podatku od  nieruchomości. 

Pani Skarbnik odczytała treść projektu uchwały i poinformowała, że nie ma dużo zmian w 

stosunku do roku bieżącego.  

Następnie Przewodniczący zaprosił radnych do dyskusji. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej pan Marek Garbacz poinformował, że na posiedzeniu 

Komisji członkowie byli podzieleni jeżeli chodzi o propozycje stawek podatku od 

nieruchomości, jednak on jako przewodniczący uważa, że stawki podatku powinny pozostać 

w takiej samej wysokości jak w roku bieżącym. 

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego pani Maria Kamyczek 

poinformowała, że członkowie Komisji na swoim posiedzeniu zdecydowali, że będą głosować 

za przyjęciem stawek podatku od nieruchomości w zaproponowanej wysokości. 

Przewodnicząca Komisji Infrastruktury pani Małgorzata Tarnowska poinformowała, że na 

posiedzeniu Komisji, członkowie mieli podzielone zdania, jeżeli chodzi o zaproponowane 

stawki podatku od nieruchomości. 

Ponieważ innych głosów w dyskusji nie było Przewodniczący przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 8 radnych, przeciwnych było 6 radnych . Uchwała została 

przyjęta większością głosów i stanowi zał. nr 6 do niniejszego protokółu.  

 

Ad. 8. 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości. 

Wyjaśniła, że zwolnienia z podatku dotyczą budynków, budowli oraz gruntów zajętych na 

prowadzenie działalności przeciwpożarowej, grunty pod drogami śródpolnymi oraz zajęte na 

potrzeby kanalizacji i stacje uzdatniania wody. 

 

Ponieważ uwag do zaproponowanej uchwały nie wnoszono, Przewodniczący przeprowadził 

głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Uchwała została 

przyjęta jednogłośnie i stanowi zał. nr 7 do niniejszego protokółu. 

 

Ad.p.9. 

Pani Skarbnik przedstawiła również projekt uchwały w sprawie zwolnień z podatku od 

środków transportowych. 

Zwolnienia dotyczą autobusów wykorzystywanych na potrzeby przewozów szkolnych. 



Uwag do zaproponowanej uchwały nie wnoszono, Przewodniczący przeprowadził 

głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Uchwała została 

przyjęta jednogłośnie i stanowi zał. nr 8 do niniejszego protokółu. 

Następnie Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy w obradach. 

 

 

Ad.p.10. 

Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady i poprosił panią Skarbnik o przedstawienie  

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Krzemieniewo na 2016 r.  

Pani Skarbnik poinformowała, że proponuje się dokonanie zmian w planie wydatków 

majątkowych poprzez zmniejszenie planu wydatków na opracowanie dokumentacji do 

budowy kanalizacji o kwotę 77.280 zł, a zwiększa się plan wydatków na budowę oczyszczalni 

ścieków o kwotę 193.432 zł. Środki finansowe, o które zwiększono plan wydatków pochodzą 

z ponadplanowych dochodów tj., 45.220 zł z odszkodowania, 77.280 zł ze zwrotu podatku 

Vat, 30.000 zł z oszczędności na dowożeniu uczniów, 26.273 zł z oszczędności w dziale 

turystyka, 14.658 zł z oszczędności na termomodernizację szkoły w Pawłowicach.  

Ponadto tworzy się plan w kwocie 10.000 zł na dotację dla nowo powstałej biblioteki w 

Pawłowicach na wyposażenie łazienek , dokonuje się zmian w funduszach sołeckich wsi 

Bielawy, Oporówko, Górzno zgodnie z uchwałami zebrań wiejskich, oraz tworzy się plan w 

kwocie 4000,- zł na pomoc dla gminy Rydzyna na budowę stanicy harcerskiej w Dąbczu. 

Następnie  odczytała treść uchwały. 

 

Ponieważ nie zgłaszano uwag, ani pytań do przedstawionej uchwały, przewodniczący 

przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie i  stanowi załącznik  nr 9  do niniejszego protokółu. 

 

Ad p.11. 

Pani Skarbnik przedstawiła również projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Krzemieniewo na lata 2016 – 2024. 

Wyjaśniła, że konsekwencją zmian w budżecie jest również zmiana w WPF. Uzasadnienie do 

zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy na lata 2016 – 2024 stanowi zał. nr 10 do 

niniejszego protokółu 

Następnie odczytała treść projektu uchwały. 

Ponieważ pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokółu. 

 

 

 



Ad p.12. 

W kolejnym punkcie porządku obrad Przewodniczący poprosił panią Sekretarz Gminy o 

przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcie Programu współpracy Gminy 

Krzemieniewo z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami w rozumieniu 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2017 rok. 

Pani Sekretarz poinformowała, że projekt niniejszego programu został poddany 

konsultacjom społecznym w okresie od 15 września do 03 października 2016 r. Podczas 

konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do projektu Programu współpracy. 

Niniejszy Program jest wyznaczeniem kierunków, form i zasad współpracy Gminy 

Krzemieniewo z organizacjami pozarządowymi w roku 2017. 

Następnie odczytała treść projektu uchwały. 

Ponieważ pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokółu. 

 

Ad p. 13. 

Projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających Rady Sołeckiej Sołectwa 

Kociugi, przedstawiła pani Sekretarz. 

Wyjaśniła, że  w dniu 09 sierpnia br. na ręce przewodniczącego Rady Gminy Krzemieniewo i 

Wójta Gminy została złożona pisemna rezygnacja z funkcji członka Rady Sołeckiej, w tej 

sytuacji zgodnie ze Statutem Sołectwa Kociugi, zachodzi konieczność przeprowadzenia 

wyborów uzupełniających do Rady Sołeckiej. 

Następnie odczytała treść projektu uchwały. 

 

Ponieważ uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, przewodniczący Rady przeprowadził 

głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu. 

 

Ad.p. 14. 

Kolejny projekt uchwały przedstawiła również Sekretarz.  

Poinformowała, że w dniach od 08 do 14 września 2016 r. na ręce Przewodniczącego Rady 

oraz Wójta Gminy zostały złożone rezygnacje z pełnionych funkcji Sołtysa oraz dwóch 

członków Rady Sołeckiej ( pisemne rezygnacje stanowią zał. od 1 do 3 ) 

W związku z tym zgodnie ze Statutem Sołectwa Hersztupowo, zachodzi konieczność 

przeprowadzenia wyborów uzupełniających Sołtysa i Rady Sołeckiej w tymże Sołectwie. 



Następnie odczytała treść projektu uchwały. 

Ponieważ  uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, przewodniczący Rady przeprowadził 

głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu. 

Ad.p. 15. 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Krzemieniewo, przedstawił pan Radosław Sobecki - Zastępca Wójta. 

Poinformował, że zmieniły się przepisy prawa, w związku z tym zachodzi konieczność 

podjęcia uchwały z nową podstawą prawną. Jeżeli chodzi o treść Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku nie wprowadza się tam żadnych zmian. 

Następnie odczytał treść uchwały. 

Ponieważ  uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, przewodniczący Rady przeprowadził 

głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokółu. 

 

Ad.p.16. 

Przewodniczący Rady Gminy Krzemieniewo poinformował radnych , że otrzymał od 

Naczelnika Urzędu Skarbowego w Lesznie oraz w Gostyniu informację o złożonych 

oświadczeniach majątkowych przez Radnych za 2015 r. 

W złożonych oświadczeniach majątkowych nie stwierdzono nieprawidłowości.  

Wójt Gminy poinformował również radnych, że w złożonych oświadczeniach majątkowych za 

2015 r. przez pracowników funkcyjnych Urzędu Gminy nie stwierdzono nieprawidłowości. 

 

 Ad.p.17 

Do zgłoszonych pytań i interpelacji Wójt odniósł się następująco. 

- w sprawie doręczeń poczty, prowadzono rozmowy z kierownictwem poczty, ponieważ 

Urząd Gminy również ma problemy z otrzymywaniem przesyłek. 

Uważa, że problem polega na złej organizacji pracy listonoszy, ponieważ listonosze z naszego 

terenu obsługują inne gminy, a naszą gminę obsługują listonosze obcy, nie znający ludzi i 

terenu. 

- w sprawie podwyżki cen wody , wójt odpowiedział, że pewnie taka podwyżka będzie , ale 

nie wiemy w jakim stopniu,  Tworzy się Urząd regulacji opłat za wodę , w cenę wody wpisana 

jest amortyzacja oraz podatek , cena wody ma bardziej rosnąć w miastach . 

- w sprawie czyszczenia rowu, poinformował, że w miesiącu październiku będzie przegląd 

rowów państwowych w tym tez w Krzemieniewie, przeprowadzą to pracownicy WZIR-u. 



Przypomniał, że kiedyś WZIR czyścił rowy w ramach programu prowadzonego przez Urząd 

Pracy wykorzystując osoby bezrobotne, na dzień dzisiejszy na nasze interwencje 

odpowiadają, że nie mają środków finansowych . 

Ad p. 18. 

W wolnych głosach i wnioskach, radna Maria Kamyczek korzystając z obecności 

Przewodniczącego Rady Powiatu oraz Radnej Powiatowej, serdecznie podziękowała za 

docenienie działalności kulturalnej na naszej gminie i przyznanie odznaczenia dla chóru 

‘Krzemień’, działającego przy Gminnym Centrum Kultury w Krzemieniewie, na Sesji 

Powiatowej. 

Przewodniczący Rady Powiatu pan Jan Szkudlarczyk, podziękował za zaproszenie na sesję 

Rady Gminy i poinformował zebranych , że dzięki obecności na sesjach  bardzo sprawnie 

załatwiane są sprawy poruszane na sesjach rady gminy, a dotyczące Powiatu. 

Wymienił m.in. wykonanie przejść  dla pieszych w miejscowości Bojanice, usunięto gałęzie na 

drodze Drobnin - Kociugi . Są to zadania, które zgłaszane były na ostatniej sesji Rady Gminy 

Krzemieniewo. 

Przewodniczący obrad pan Piotr Sikorski poinformował, że na jego ręce wpłynęły wnioski z 

prośbą o dofinansowanie Ochotniczej Straży Pożarnej w Pawłowicach. 

Sołtys wsi Górzno podziękował radnym powiatowym za realizacje zadań na terenie 

miejscowości Górzno. 

Ponadto zgłosił problem mieszkanki Górzna pani Pudliszewskiej, która nie może wyjechać na 

drogę Powiatową ze swojej posesji, bo droga wyjazdowa jest bardzo zniszczona przez 

ciągniki OHZ Garzyn. 

 

Ad p. 12. 

Innych spraw nie poruszano.  

Wobec zrealizowania porządku obrad, przewodniczący podziękował zebranym za udział w 

sesji i o godzinie 16:00 zamknął obrady. 
 

Protokółowała:  
  

Przewodniczący 
Rady Gminy w Krzemieniewie 

 

 

( Bogusława Stróżyńska )  ( Piotr Sikorski) 
 


